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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 34. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 14. 6. 2022 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Bc. Filip Brückner, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, RNDr.  Daniel 

Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský  

Omluveni: JUDr. Jakub  Drápal, MPhil., MUDr. Tomáš Kaštovský, Milan Maruštík, Mgr. Petr Prchal, MPA    

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, Bc. Kateřina Kubešová – asistentka 
náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka, brig. gen. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. 
Petr Víšek, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu PČR, MUDr. Jaroslav Valášek – náměstek ředitele 
sekce léčebně preventivní péče ZZS HMP     

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za květen 2022 

5. Zpráva o činnosti MP HMP za květen 2022 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za květen 2022 

7. Informace o činnosti HZS HMP za květen 2022 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za květen 2022 

9. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
 
Ověřovatelem zápisu byl určen místopředseda výboru Mgr. Jiří Knitl. 
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3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Úvodní slovo k tomuto provedla Bc. Kateřina Kubešová, asistentka náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka. V 
předmětném materiálu  Z-10401 k návrhu na uvolnění rezervy pro MČ HMP na provedení rekonstrukcí a výstaveb 
služeben Městské policie hl. m. Prahy a Policie ČR v roce 2022 z kap. 07 - BEZPEČNOST je navrhováno uvolnění 
finančních prostředků z rozpočtu hlavního města Prahy v návaznosti na Koncepci rekonstrukce a výstavby služeben 
MP HMP a PČR. Jedná se o MČ Praha - Zbraslav, MČ Praha 9, MČ Praha 2 a MČ Praha 4. Druhý tisk Z-10476 k návrhu 
na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2022 a k návrhu na poskytnutí investičních účelových dotací pro 
městské části Praha - Klánovice a Praha - Libuš se týká žádosti starostky MČ Praha-Klánovice o poskytnutí účelové 
investiční dotace na opravu hasičské zbrojnice a žádosti starosty MČ Praha-Libuš na poskytnutí účelové investiční 
dotace na vybudování nástavby a přístavby na stávající objekt hasičské zbrojnice. Poslední tisk Z-10410 k návrhu na 
úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2022 a poskytnutí účelové investiční dotace Městské části Praha - 
Libuš se týká návrhu uvolnění finančních prostředků z rozpočtu HMP a poskytnutí účelové investiční dotace MČ 
Praha Libuš na dostavbu zázemí hasičské zbrojnice. Zdrojem financování předmětné akce bude vratka přebytku 
dotace poskytnuté na jinou akci a nevyčerpané dotace, která byla poskytnuta MČ Prahy-Libuš na rekonstrukci 
hasičské zbrojnice sboru dobrovolných hasičů Praha - Libuš. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hanzlík - vznesl dotaz, zda plánují schválit novou Koncepci. 
 
Bc. Kubešová - odpověděla, že je snaha novou Koncepci schválit, v případě, že se nestihne, bude předána nové 
politické reprezentaci. 
 
ředitelka Štalmachová - doplnila, že probíhá intenzivní příprava této Koncepce. 

 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za květen 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Víšek, náměstek ředitele KŘ PČR pro vnější službu PČR. Sdělil, že 
dochází k nárůstu trestné činnosti, ale stále nejsou na číslech, která byla v roce 2018 nebo 2019. Důvodem je návrat 
turismu do Prahy, zejména na Praze 1, Praze 2, Praze 3 a Praze 4. V oblasti dopravních nehod je stav neměnný, bez 
zásadnějších změn. Stále probíhají bezpečnostní akce zaměřené jak na řidiče, tak i na chodce a cyklisty. V oblasti 
veřejného pořádku zajišťovali 12 fotbalových utkání, a dále pak nespočet kulturních akcí a shromáždění. 

 

5. Zpráva o činnosti MP HMP za květen 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Uvedl, že jsou podporující složkou pro 
složky IZS. A dále reagoval na dotazy členů výboru. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz na zásahy v Ledárnách Braník. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že zásahy jsou ve standardních číslech. Nicméně organizátoři jednají se zástupci PČR. 

 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za květen 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Jaroslav Valášek, náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS 
HMP. Upozornil, že od roku 2020 dochází ke kontinuálnímu nárůstu výjezdů a volání na tísňovou linku. Důvodem 
jsou zejména psychické problémy, zhoršená chronická onemocnění a nemoci ze zanedbané prevence z covidového 
období. Vyzdvihl fakt, že stále funguje rozdělování pacientů (online přehled volných lůžek) a díky tomu nejsou 
problémy s předáváním pacientů. 
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7. Informace o činnosti HZS HMP za květen 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil. Sdělil, že počty výjezdů se zvyšují. Může za to suché 
počasí. Dále popsal požár na Praze 11, kde hořela střecha bytového domu se škodou téměř 100 mil. Kč. Také se 
zmínil o blackoutu, který vznikl v trafostanici Chodov. Ocenil, že byl velmi rychle zvládnutý.  Na závěr informoval o 
pořízení malého vyprošťovacího automobilu, který se používá k vytažení hořícího automobilu z garáží. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Brückner - vznesl dotaz na připravenost HZS HMP ke zvládání požárů elektromobilů. 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že z hlediska právní úpravy, dojde k novelizaci vyhlášky o požární prevenci, která klade 
větší bezpečnostní nároky na hromadné garáže, zejména na detekci požáru, jeho hašení a odvod zplodin. V 
souvislosti s předsednictvím EU, dostanou k dispozici speciální kontejner pro zvládání požáru elektromobilů. 

 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za květen 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Sdělil, že se podíleli na výstavbě obou 
stanových městeček. Nový sklad humanitární pomoci funguje velmi dobře a je dobře zásobován. Probíhají 
standardní zkoušky, opravy a revize PPO. Zmínil se, že multifunkční budova v Dubči, u parkoviště, je před kolaudací. 
Do této budovy bude také přestěhována kompletní PPO. Převzali od hl. m. Prahy halu, která projde rekonstrukcí, a 
ve které budou uskladněny dieselagregáty, část haly byla nabídnuta Celní správě. Chystá se otevření střelnice, která 
bude k dispozici strážníkům MP HMP. Na závěr se zmínil, že na jednání Rady HMP je zařazen tisk, týkající se investice 
na výstavbu multifunkční budovy v Žihli. 

 

9. Různé a závěr 

Situaci kolem Krajského asistenčního centra pro Ukrajinu (KACPU) okomentovala JUDr. Markéta Štalmachová, 
ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. Informovala, že Krizový štáb rozhodl o uzavření KACPU k 16.6.2022. Již byl 
se složkami IZS předjednán koncept pomoci pro uprchlíky z Ukrajiny, který nahradí KACPU. Důležitým aspektem pro 
uzavření KACPU je ten, že Praha již nedisponuje dostatkem ubytovacích kapacit. Připravuje se velká informační 
kampaň, která má uprchlíkům dát nezbytné informace, tak aby si byli schopni zajistit základní náležitosti. Počínaje 
16.6.2022 budou pro uprchlíky vyhrazena dvě určená pracoviště cizinecké policie a zástupců odboru azylové a 
migrační politiky (OAMP) na Praze 4 a Praze 6. Také budou zajištěny služby úřadu práce, zdravotních pojišťoven, 
bank. Stanová městečka v Tróji a Malešicích jsou kapacitně naplněná. Uprchlíky, kteří čekají v Tróji na vízovou 
proceduru, budou muset doobsloužit, tudíž KACPU bude v omezeném režimu, fungovat. Upozornila však, že budou 
muset mít pro tyto osoby zajištěno ubytování. Nicméně, díky vybudovanému městečku v Malešicích, jsou prázdné 
prostory Hlavního nádraží. Na Hlavním nádraží funguje skupina složená z cizinecké policie a HZS HMP, v 
definovaných časech, a rozřazují uprchlíky. Daří se přesvědčovat osoby, které nemají nárok na vízum, aby se vrátily 
zpět, do své rodné země. 
Dále promluvil plk. Mgr. Petr Víšek, náměstek ředitele KŘ PČR pro vnější službu PČR. Doplnil, že i po 15.6.2022 bude 
jejich skupina spolu s HZS HMP, fungovat na Hlavním nádraží. Nadále budou dobíhat vízové procedury na KACPU a 
MP HMP bude plnit dohled. MP HMP i PČR plní dohled i v rámci obou stanových městeček. Nezaznamenali žádné 
narušení veřejného pořádku v okolí městeček, ani u Hlavního nádraží. Obě pracoviště OAMP budou v provozu od 8-
18 hod. ve všední dny, o víkendu od 8-15 hod. a primárně budou víza řešit pro osoby, které budou mít zajištěné 
ubytování. 
 
Diskuze: 
 
místopředseda Knitl - vznesl dotaz, zda je komunikační kampaň realizována ve spolupráci s nevládními organizacemi 
a dalšími zainteresovanými subjekty. 
 
ředitelka Štalmachová - odpověděla, že ano, jelikož mnoho projektů těchto organizací je navázáno na provoz KACPU, 
tudíž je žádoucí, aby byli zapojeni. Vetší část aktivit se již přesunula do obou stanových městeček. Klíčoví stále 
zůstávají dobrovolníci a tlumočníci. 
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místopředseda Knitl - vznesl dotaz, zda je správné rozhodnutí zavřít KACPU. 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že situaci to ztíží, nicméně od 1.7.2022 bude platit zákon Lex Ukrajina, který může opět 
nařídit zřízení KACPU. Zátěž Prahy na oblasti školství, zdravotnictví, sociální atd. je největší z celé ČR a není v dalším 
horizontu únosná. Následná integrace uprchlíků bude velmi obtížná. 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz, zda mají k dispozici data o odcházejících uprchlících. 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že nemají relevantní data. Nebyl zaveden žádný kontrolní mechanismus, který by 
odcházející či přemísťující osoby, zachytil. 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz, zda nezaznamenali incidenty na uprchlíky nebo demonstrující ze strany 
bezpečnostních složek. 
 
náměstek Víšek - odpověděl, že v tomto případě nezaznamenali žádný případ. Incidenty probíhají hlavně mezi 
samotnými cizinci. Také monitorují a vyhodnocují veškeré demonstrace, a sledují aktivity na sociálních sítích. Zatím 
probíhá vše bez většího narušování veřejného pořádku. 
 
Předseda Koubek poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 16:45 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Jiří Knitl, místopředseda Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


